
A Rétsági tanuszoda helyzete 
 
Tisztelt Olvasók! 

Az elmúlt hetekben több helyi és vidéki lakos is kérdezte tőlem, hogy a Rétsági Képviselő- 
testület néhány tagja miért akadályozza a „Rétsági tanuszoda” megvalósítását? 
Értetlenkedve néztem a kérdezőkre, és természetesen visszakérdeztem, hogy ezt az állítást név 
szerint ki mondta!?A válaszolók egy része nem mondott nevet, néhányan pedig azt válaszolták, 
hogy egy helyi illetékestől hallották. Megjegyzem, hogy már a kérdést is felháborítónak és 
megtévesztőnek tartom! Mindenkinek elmondtam személyesen a tanuszoda eddigi helyzetével 
kapcsolatos tényeket.  Most egy kicsit részletesebben igyekszem megvilágítani a tanuszoda 
megvalósításával kapcsolatos tényeket, és helyzetet! 

Megjelent a Kormány 1281/2017.(VI.02.) számú határozata, amely a Fejlesztési 
Program II. ütemének keretében megvalósuló tornaterem, tanuszoda beruházások 
előkészületével kapcsolatos intézkedéseket tartalmazza. Az 1. számú mellékletben szerepel, 
hogy Rétságon tanuszodát kíván a Kormány a jövőben megvalósítani. Ennek a hírnek 
természetesen örülni kell, szerintem minden normálisan gondolkodó ember így van ezzel, 
valóban jó lenne egy ilyen tanuszoda a városban, illetve a járásban. 

A tanuszoda megvalósításával kapcsolatos előterjesztés először a 2017. VI. 23-n tartott 
képviselő-testületi ülésen szerepelt 12. napirendi pontként.  Az előterjesztésben konkrétan le van 
írva, hogy Rétság is benne van a tanuszoda fejlesztési programban. Az állam a fejlesztést teljes 
egészében magára vállalja. Egy feltétel van, hogy a megvalósításhoz szükséges közel ötezer 
négyzetméteres, önkormányzati tulajdonban lévő területet az önkormányzat, a tanuszoda 
megvalósítás céljára, ingyenesen a Magyar Állam tulajdonába adja. A tanuszoda 
működtetését is az állam vállalja. Három helyszín jött szóba. Egyik a volt vízmű területe, a 
másik a KRESZ-park környékén, a harmadik a honvédségi sportkombinát területén. Fő szempont 
volt, hogy az 5000 négyzetméteres területhez közel legyenek a közművek ( út, elektromos 
hálózat, vízvezeték, gázvezeték, szennyvízelvezetés ). A Kormány szakemberei megtekintették a 
nevezett területeket, és a honvédségi sportkombinát területén lévő, volt teniszpálya területét 
tartották a legalkalmasabbnak. Ezen vélemény alapján a Képviselő-testület a 160/2017.(VI.23.) 
számú határozatával, 7 IGEN egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot a tanuszoda 
megvalósítására, és felhatalmazta a polgármestert, hogy az 5000 négyzetméteres 
önkormányzati tulajdonban lévő terület ingyenes állami tulajdonba adására vonatkozó 
intézkedéseket megtegye. Ez alapján került a terület megosztásra, majd a 2017.XII.15-n tartott 
Képviselő-testületi ülésen, 6 egyhangú IGEN szavazattal döntött a Képviselő-testület a 
Helyi Építési Szabályzat Településrendezési eszközök módosításáról is, így minden építési 
feltételnek megfelel az államnak átadott 5000 négyzetméteres terület. A Képviselő-testület a 
117/2018.(VI.05.) KT. határozatával, 6 IGEN szavazattal elfogadta a 356/1 helyrajzi számú, 
5000 négyzetméteres önkormányzati tulajdonban lévő terület, tulajdonba adását a Magyar 
Állam részére. Ezzel teljesen nyitott az út a Magyar Állam számára a „Rétsági tanuszoda” 
megvalósítására! 

Minden olyan vélemény, megjegyzés, amely ellentétes az állításaimmal, az merő 
hazugság és rágalom, bárki is állítja azt! 

Röviden ennyiben lehet összefoglalni a tanuszoda kialakításával kapcsolatos eddigi 
döntéseket. Senki nem akadályozott semmit, a területet az állam tulajdonába adtuk, így 
minden feltétel adott a megvalósításra. Az, hogy mikor valósul meg az uszoda építése, 
kizárólag a Magyar Államon múlik!  

Mi legfeljebb csak bízhatunk abban, hogy hamarosan meg is valósítják! 
 

                                                                                                        Jávorka János 
                                                                                                           képviselő 


